
သတင္းစာစဥ္
ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ

အမွတ္ (၃၂)၊ ဇြန္ ၁၃ ရက္၊ ၂ဝ၁၇

ဇြန္ ၅၊ ၂၀၁၇

မေကြးတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
အစည္းအေ၀းခန္းမတြင္ (၅.၆.၂၀၁၇)ရက္ 
ေန႔က က်င္းပျပဳလုပ္ေသာ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခု 
ဘ႑ာႏွစ္အတြက္ စီမံကိန္းတည္ေဆာက္ 
ေရးလုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္ခဲ့ေသာ ကုမၸဏီမ်ား 
ႏွင့္ ေတြ႕ဆုံပြဲအခမ္းအနားတြင္ မေကြးတိုင္း 
ေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒၊ ဒုတိယဥကၠ႒၊ 
မေကြးတိုင္းေဒသႀကီး အစိုးရအဖြဲ ႔၀န္ႀကီး 
မ်ား၊ မေကြးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္၊ မေကြးတုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
႐ံုးအႀကီးအမွဴး၊ ဌာနဆိုင္ရာမ်ားႏွင့္ သက္ 
ဆုငိရ္ာကမုၸဏမီ်ားေတြ ႔ဆုံေဆြးေႏြးခဲသ့ည။္

ေဆြးေႏြးပြဲတြင္ မေကြးတိုင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒က စီမံကိန္းလုပ္ငန္းမ်ား 

ေဆာင္ရြက္လုပ္ကိုင္ခဲ့ေသာ ကုမၸဏီမ်ား 
အနက္မွ အခ်ဳိ႕ကုမၸဏီမ်ားမွာ စိစစ္ေရးအဖြဲ႕ 
၏စိစစ္ခ်က္အရ အရည္အေသြးျပည့္မီျခင္း
မရွိေၾကာင္း၊ ကုမၸဏီမ်ားအေနျဖင့္ ႏိုင္ငံ 
ေတာ္မွခ်ေပးသည့္ ေငြေၾကးအေပၚ၌ မိမိ 
အတြက္အျမတ္က်န္ေအာင္လုပ္ၿပီး မတရား 
အျမတ္ထုတ္ စံခ်ိန္စံၫႊန္းမမီတာကို လက္ 
မခံႏိုင္ေၾကာင္း၊ မႀကီးၾကပ္ႏိုင္ေသာေနရာ 
မ်ားမွာ ျဖစ္သလိုလုပ္ထားသည္ကို ေတြ႕ရွိရ 
ေၾကာင္း၊ မိမိတို႔ကုမၸဏီမွ တာ၀န္ယူေဆာင္
ရြက္သည့္လုပ္ငန္းမ်ားတြင္ အရည္အေသြး 
မျပည့္မီသည့္လုပ္ငန္းမ်ားအား ျပန္လည္ 
ျပဳျပင္၍ ေကာင္းမြန္ေအာင္ေဆာင္ရြက္သြား 
ရန္လိုအပ္ေၾကာင္း၊ သက္မွတ္ရက္ေက်ာ္ 
လြန္လွ်င္ သက္ဆိုင္ရာၿမိဳ႕နယ္အလိုက္ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားမွ ျပန္လည္ 

စစ္ေဆးသြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ျပန္လည္စစ္ 
ေဆးခ်ိန္တြင္ ျပဳျပင္၊ ျပင္ဆင္ထားျခင္းမရွိ 
ပါက နာမည္ပ်က္ကုမၸဏီအမည္စာရင္းသြင္း 
ႏိုင္ေရး တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕ႏွင့္ ညိႇ 
ႏႈိင္းေဆာင္ရြက္မည္ ျဖစ္ပါေၾကာင္း၊ အရည္ 
အေသြးမျပည့္မီသည့္ နာမည္ပ်က္ကုမၸဏီ 
စာရင္းတြင္မပါေစရန္ အခ်ိန္မီျပဳျပင္ေဆာင္ 
ရြက္သြားရန္ လိုအပ္ပါေၾကာင္း ေဆြးေႏြး 
ေျပာၾကားခဲ့သည္။ 

ထုိ႔ေနာက္ မေကြးတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ 
ေတာ္ ဒုတိယဥကၠ႒၊ မေကြးတိုင္းေဒသႀကီး
အစိုးရအဖြဲ႕၀န္ႀကီးမ်ား၊ သက္ဆိုင္ရာဌာန 
ဆိုင္ရာမ်ား၊ တက္ေရာက္လာေသာကုမၸဏီ 
မ်ားမွ အျပန္အလွန္ေဆြးေႏြးခဲ့ၾကသည္။
(ကိုးကား- မေကြးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္

ေဖ့စ္ဘြတ္စာမ်က္ႏွာ)

စီမံကိန္းေဆာင္ရြက္သည့္ ကုမၸဏီမ်ားအား အရည္အေသြးမီေအာင္ ျပန္လည္ျပဳျပင္ရန္ လႊတ္ေတာ္ေျပာ

ဇြန္ ၅၊ ၂၀၁၇

မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အတြင္း ျပ႒ာန္း 
ထားသည့္ဥပေဒမ်ားကို ျပည္နယ္အစိုးရ 
အဖြဲ ႔က အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ 
ခဲ့ေသာ္လည္း ဆက္စပ္ေသာ စည္းမ်ဥ္း 
စည္းကမ္း၊ အမိန္႔ႏွင့္ ၫႊန္ၾကားခ်က္မ်ားကို 
လႊတ္ေတာ္သက္တမ္း ႏွစ္ႀကိမ္စလံုးတြင္ 
ျပည္နယ္အစိုးရအဆက္ဆက္က လႊတ္ 
ေတာ္သို႔ေပးပို႔ျခင္း မရွိေသးေၾကာင္း မြန္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဒု-ဥကၠ႒က ေျပာၾကား 
သည္။

၂၀၁၀ ျပည့္ႏွစ္မွ ၂၀၁၅ ခုႏွစ္ ပထမ 
အႀကိမ္ လႊတ္ေတာ္ ႏွင့္ ၂၀၁၆ မွ ယခုဇြန္လ 
၈ ရက္ထိျပဳလုပ္သည့္ လႊတ္ေတာ္အစည္း 
အေဝးအထိ ယခင္အစုိးရႏွင့္ ယခုအစုိးရသစ္ 
ပါ ဆက္စပ္ေသာစည္းမ်ဥ္းစည္းကမ္း၊ အမိန္႔ 

ႏွင့္ ၫႊန္ၾကားခ်က္မ်ားကို လႊတ္ေတာ္သို႔ 
ေပးပို႔ ေဆာင္ရြက္ထားမႈမရွိ၍ မြန္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ဒု-ဥကၠ႒ ေဒါက္တာေအာင္ႏုိင္ဦး 
က လႊတ္ေတာ္တြင္ ေမးျမန္းခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

‘‘ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္က အတည္ျပဳၿပီး 
တဲ့ဥပေဒ၊ နည္းဥပေဒေရးဆြဲၿပီးေတာ့ လႊတ္ 
ေတာ္ကို လာေရာက္ျဖန္႔ေဝတင္ျပထားတာ 
ရွိခဲ့ေသာ္လည္းပဲ နည္းဥပေဒရဲ႕ ေနာက္ 
ဆက္တြဲမွာပါလာမယ့္ အမိန္႔ၫႊန္ၾကားခ်က္ 
စည္းမ်ဥ္းစည္းကမ္း လုပ္ထံုးလုပ္နည္း ဒါ 
ေတြနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး လႊတ္ေတာ္မွာ လာ 

ေရာက္ အေသးစိတ္တင္ျပထားတာ မရွိ 
ေသးေၾကာင္း ေတြ ႔ရတယ္။ စည္းမ်ဥ္းစည္း
ကမ္း၊လုပ္ထံုးလုပ္နည္း အမိန္႔ၫႊန္ၾကား 
ခ်က္ေတြကို လႊတ္ေတာ္သို႔လာေရာက္ေပး 
ပို႔ထားျခင္းမရွိတာဟာ စည္းမ်ဥ္းစည္းကမ္း 
ေတြကို တစ္ခုမွ မထုတ္ျပန္ရေသးလို႔လား။ 
ထုတ္ျပန္ထားပါေသာ္လည္း လႊတ္ေတာ္ကို 
လာေရာက ္ေပးပို႔ရန ္က်နရ္ွိေနေသးလုိ႔လား’’ 
ဟု ေဒါက္တာေအာင္ႏိုင္ဦးက ေမးျမန္းခ့ဲသည္။

ဖြဲ႕စည္းပံု အေျခခံဥပေဒ ပုဒ္မ ၆၀(က)၊ 
(ခ)အရႏွင့္ တုိင္းေဒသႀကီး၊ ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ဆိုင္ရာ ဥပေဒပုဒ္မ ၆၀ အရ နည္း 
ဥပေဒ၊ စည္းမ်ဥ္း စည္းကမ္းအမိန္႔ၫႊန္ၾကား 
ခ်က္၊ လုပ္ထံုးလုပ္နည္းမ်ားကို ထုတ္ျပန္ခြင့္ 
ႏွင့္ပတ္သက္၍ ျပ႒ာန္းထားသျဖင့္ လႊတ ္
ေတာ္သို႔တင္ျပရန္လိုေၾကာင္း ၎ကေျပာ 
သည္။ (ကုိးကား-http://www.7daydaily.com)

အေကာင္အထည္ေဖာ္ ျပ႒ာန္းဥပေဒမ်ားကို အစိုးရက 
လႊတ္ေတာ္သို႔ ေနာက္ဆက္တြဲ အစီရင္ခံရန္ပ်က္ကြက္ဟု ေျပာ

(ဓာတ္ပုံ − http://www.monhluttaw.com)
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စုစည္းတင္ျပသူ

ပညာအလင္းပြင့္ျမန္မာ သုေတသနေဖာင္ေဒးရွင္း

ဆက္သြယ္ရန္

၀၉-၂၆၁၆၅၄၀၄၅

www.emref.org

www.facebook.com/emrmyanmar

ဇြန္ ၈၊ ၂၀၁၇

မြန္ျပည္နယ္ လုံၿခံဳေရးႏွင့္နယ္စပ္ေရး
ရာ၀န္ႀကီးက ဇြန္လ ၇ ရက္တြင္ျပဳလုပ္သည့္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၌ တပ္မေတာ္သား 
ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးအေနျဖင့္ ယခုလႊတ္ 
ေတာ္သက္တမ္းအတြင္း ပထမဆုံးအႀကိမ္ 
ေမးခြန္းေမးျမန္းခဲ့သည္။

ျပစ္မႈထင္ရွား စီရင္ခဲ့ပါလ်က္ႏွင့္ ျပစ္မႈ 
ႏွင့္ျပစ္ဒဏ္မမွ်သည့္အတြက္ ျပစ္ဒဏ္တိုး 
ေပးရန္ ေလွ်ာက္ထားေနရျခင္းႏွင့္ပတ္သက္ 
၍ ထိေရာက္ျပစ္ဒဏ္မ်ားခ်မွတ္ႏိုင္ေရး ၾကပ္ 
မတ္ေဆာင္ရြက္ေပးရန္အစီအစဥ္ ရွိ၊ မရွိ 
တပ္မေတာ္သားကိုယ္စားလွယ္/ လုံၿခံဳေရး 

ႏွင့္နယ္စပ္ေရးရာ၀န္ႀကီး ဗိုလ္မွဴးႀကီး၀င္းႏိုင္ 
ဦးက ေမးခြန္း ေမးျမန္းခဲ့ျခင္း ျဖစ္သည္။

မူလတရား႐ုံး ျပစ္မႈျပစ္ဒဏ္ခ်မွတ္ခဲ့ 
ျခင္း၊ ျပစ္ဒဏ္တိုးျမႇင့္ေပးရန္ ေလွ်ာက္ထား 
ျခင္းႏွင့္ပတ္သက္၍ ၂၀၁၅ မွ ၂၀၁၇ ဧၿပီ 
အထိ အမႈ ၁၈၀ ရွိၿပီး ထိုအမႈထဲမွ အမႈ ၁၃၀ 
ကို အတည္ျပဳထားေၾကာင္း၊ အမႈ ၁၅ မႈကို 
ျပစ္ဒဏ္တိုးျမႇင့္ခ်မွတ္ခဲ့ေၾကာင္း ျပည္နယ္ 
တရားသူႀကီးခ်ဳပ္ဦးခင္ေမာင္ႀကီးက ေျဖ 
ၾကားခဲ့သည္။

ထို႔အျပင္ စိစစ္ဆဲအမႈမ်ားလည္း ရွိ 
ေၾကာင္း ၎ကဆိုသည္။

(ကုိးကား-http://www.7daydaily.com)

ဒုတိယအႀကိမ္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ 

တပ္ကိုယ္စားလွယ္ ပထမဆံုးအႀကိမ္ ေမးခြန္းေမး

သတင္းတုုိ
 ကခ်င္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ သတၱမပုံမွန္ 

အစည္းအေဝး (တတိယေန႔ ၁-၆-၂၀၁၇) 
တြင္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ 
ဦးခ်န္တန္ခင္(ေနာင္မြန္-၁)က ေနာင္မြန ္
ၿမိဳ႕နယ္တြင္ တာဝန္ထမ္းေဆာင္ၾကေသာ 
က်န္းမာေရးဝန္ထမ္းမ်ားအတြက္ ဝန္ထမ္း 
အိမ္ရာအသစ္တည္ေဆာက္ေပးရန္ အစီ 
အစဥ္ရွိ/မရွိ ေမးျမန္းရာ ေနာင္မြန္ၿမိဳ႕နယ္မွ 
ဆရာ၀န္ႏွင့္ သူနာျပဳသားဖြား၀န္ထမ္းမ်ား 
အတြက္ ေနအိမ္ေဆာက္လုပ္ေပးရန ္
ေနျပည္ေတာ္သုိ႔တင္ျပၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း လူမႈ 
ေရး၀န္ႀကီးမွ ကတိျပဳခ့ဲသည္။ ထို႔ျပင္ ဆန္ခူး/ 
ကြမ္လင္း/ ဂါတ္ထု/ ရပ္ေဘာ့ထခဲြနွင္ ့
ေနာင္မြန္ၿမိဳ႕နယ္မ်ားရွိ ေဒသလုိအပ္ခ်က္ 
အရ အဆင့္တုိးျမႇင့္ၿပီးေသာ အလက(ခြဲ)၊ 
အထက(ခြ)ဲေက်ာင္းမ်ားကို သတ္မွတ္စံကိုက္ 
အေဆာက္အအုံ ေဆာက္လုပ္ေပးႏိုင္ျခင္း 
ရွိ/မရွိ ေမးခြန္းမ်ားအတြက္ အနီးစပ္ဆံုး 
ဘ႑ာေရးႏွစ္တြင္ ရန္ပုံေငြလ်ာထားေဆာင္ 
ရြက္ေပးမည္ဟု လူမႈေရး၀န္ႀကီးမွေျဖၾကား 
ခဲ့ေၾကာင္း သိရသည္။

(ကုိးကား-ဦးခ်န္တန္ခင္ေ့ဖစ္ဘြတ္)

နာရီကန္/ေတာင္ရပ္ကြက္ ထီးတန္းဓမၼာ႐ုံ၊ မဂၤလာေတာင္ၫြန္႔ၿမိဳ႕နယ္တြင္ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ ဒါနေရွ႕ေဆာင္ျမန္မာအဖြဲ ႔တုိ႔ပူးေပါင္း၍ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေတာ္စည္ပင္ 
သာယာေရး ေရြးေကာက္ပြဲဆိုင္ရာ လူထုေတြ ႔ဆုံပြဲကို က်င္းပစဥ္။ 
(ဓာတ္ပုံ- မဂၤလာေတာင္ၫြန္ၿမိဳ႕နယ္၊ NLD သတင္းႏွင့္ျပန္ၾကားေရးတာဝန္ခံေဖ့စ္ဘြတ္)

သတင္းဓာတ္ပံုု
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ဇြန္ ၆၊ ၂၀၁၇

မြန္ျပည္နယ္အစုိးရအဖြဲ႕တြင္ လစ္ 
လပ္ေနသည့္ စည္ပင္သာယာေရးႏွင့္ 
ေဆာက္လုပ္ေရး၀န္ႀကီးအျဖစ္ လႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္မဟုတ္သည့္ ျပင္ပပညာရွင္ 
ၿမိဳ႕ျပအင္ဂ်င္နီယာတစ္ဦးကုိ ဒုတိယအႀကိမ္ 
မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပုံမွန္ အစည္း 
အေ၀းတြင္ အတည္ျပဳခန္႔အပ္ခဲ့သည္။ 
ဦးမင္းေက်ာ္လြင္သည္ ၁၉၈၅ မွ ၂၀၀၀ 
အထိ ေဆာက္လုပ္ေရး၀န္ႀကီးဌာနတြင္ တာ 
၀န္ထမ္းေဆာင္ၿပီးေနာက္ အလြတ္တန္း 
အတိုင္ပင္ခံအင္ဂ်င္နီယာအျဖစ္ ရပ္တည္ခဲ့ 
ကာ ၿမိဳ႕ျပအင္ဂ်င္နီယာ၊ တာ၀န္ခံစီမံကိန္း
အင္ဂ်င္နီယာအျဖစ္ အိမ္နီးခ်င္းႏုိင္ငံမ်ားရွိ 
ျပည္တြင္းစီမံကိန္းလုပ္ငန္းမ်ားတြင္ လုပ္ 
ကုိင္ခဲ့သည္။

(ကုိးကား-http://www.7daydaily.com)

အသက္ ၅၇ ႏွစ္

ပညာအရည္အခ်င္း B.E (Civil)

အလုပ္အကိုင္ အင္ဂ်င္နီယာ

လူမ်ဳိး မြန္

ကိုးကြယ္သည့္ဘာသာ ဗုဒၶဘာသာ

ဇာတိ ရြာလြတ္ေက်းရြာ၊ 
 ေခ်ာင္းဆံုၿမိဳ႕နယ္

လစ္လပ္ေနသည့္ မြန္ျပည္နယ္ စည္ပင္ႏွင့္ေဆာက္လုပ္ေရး 
၀န္ႀကီးေနရာတြင္ ျပင္ပပညာရွင္တစ္ဦးအား ခန္႔အပ္

စည္ပင္သာယာေရးႏွင့္ေဆာက္လုပ္ေရးဝန္ႀကီး 

ဦးမင္းေက်ာ္လြင္၏ ကုိယ္ေရးအက်ဥ္း

ဇြန္လ ၆ ရက္၊ ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပံုမွန္အစည္းအေဝး ပထမေန႔တြင္ ၾကားျဖတ္ေရြး 
ေကာက္ပြဲအႏုိင္ရ ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္သစ္(၆)ဦးႏွင့္ ေျပာင္းလဲခန္႔အပ္ခဲ့သည့္ တပ္
မေတာ္သားကိုယ္စားလွယ္သံုးဦးတို႔ ကတိသစၥာျပဳစဥ္။ (ဓာတ္ပုံ-http://www.7daydaily.com)

သတင္းဓာတ္ပံုု

သတင္းတုုိ

 ပဲခူးတုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
ေရးရာ ေကာ္မတီအစည္းအေဝးခန္းမ၌ 
လွ်ပ္စစ္ႏွင့္ စြမ္းအင္ဖြံ႔ၿဖိဳးတိုးတက္ေရး 
ေကာ္မတီမွ မိုးညိဳၿမိဳ႕နယ္၊ ထြဋ္ျမတ္ 
စံျပေက်းရြာ မီးလင္းေရးေကာ္မတီကိစၥ 
ႏွင့္ ပဲခူးၿမိဳ႕နယ္၊ ဘုရားႀကီးၿမိဳ႕ ေပပင္ 
ေခ်ာင္ေက်းရြာ လွ်ပ္စစ္မီးသြယ္တန္းမႈ 
ကိစၥမ်ား၊ ေရႊစြမ္းအင္ကုမၸဏီႏွင့္ခ်ဳပ္ဆုိ 
ေသာ စာခ်ဳပ္ပါအခ်က္အလက္မ်ား 
အား တိက်စြာသိရိွေရးႏွင့္ ကုမၸဏီမွ 
ေဆာင္ရြက္ေပးရမည့္ကိစၥမ်ား၊ ပဲခူး 
တိုင္းေဒသႀကီးအတြင္းရွိ ေက်းရြာ 
မီးလင္းေရးေကာ္မတီမ်ားကုိ ဖ်က္သိမ္း 
သင့္/မသင့္ ကိစၥမ်ားႏွင့္ပတ္သက္၍  
ဇြန္လ ၇ ရက္က ေဆြးေႏြးခဲ့သည္။

(ကိုးကား- Bago Region Hluttaw Facebook) 
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ဇြန္ ၇၊ ၂၀၁၇

တနသၤာရီတိုင္းအတြင္း လူအေျပာ 
အမ်ားဆုံးျဖစ္သည့္ လွ်ပ္စစ္က႑မ်ားတြင္ 
ေဆာင္ရြက္ေနမႈအေပၚ ဇြန္လ ၅ ရက္ေန႔ႏွင့္ 
၇ ရက္တုိ႔တြင္ တနသၤာရီတိုင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္တြင္ ၾကားနာၾကမည္ဟု တိုင္း 
လႊတ္ေတာ္႐ုံး တာဝန္ရွိသူမ်ားထံမွ သိရ 
သည္။ အထက္ပါ ကိစၥရပ္ႏွစ္ခုတြင္အစိုးရမွ 
မည္သို႔ေဆာင္ရြက္ထားသည္၊ မည္သို႔လုပ္ 
ေဆာင္ေနမည္၊ မည္သို႔ဆက္လက္လုပ္ 
ေဆာင္သြားမည္တို႔ကို ရွင္းလင္းစြာသိရွိၿပီး 
အမ်ားျပည္သူအားရွင္းျပႏိုင္ရန္ ၾကားနာပြဲ 
ျပဳလုပ္ျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း တိုင္းလႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒ဦးခင္ေမာင္ေအးက ေျပာသည္။

''လွ်ပ္စစ္ကိစၥက လူေတြအေျပာမ်ား 
ေနတယ္၊ ျပည္သူေတြ ပြင့္ပြင့္လင္းလင္း 
သိဖို႔လိုတယ္၊ ကိုယ္စားလွယ္ေတြကလည္း 
သိခ်င္တာေတြ ေမးႏိုင္တယ္ေပါ့"ဟု ဦးခင္ 
ေမာင္ေအးကဆိုသည္။ ၾကားနာပြဲတြင္ တိုင္း 
အဆင့္ ဌာနဆိုင္ရာမ်ား၊ လႊတ္ေတာ္မွ ဖြဲ ႔ 
စည္းထားသည့္ သက္ဆိုင္ရာအဖြဲ႕အစည္း 
မ်ား၊ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား ပါဝင္ 
မည္ဟုဆိုၿပီး သက္ဆိုင္ရာ လွ်ပ္စစ္ဝန္ႀကီး 

တက္ေရာက္မည္မဟုတ္ဟုဆိုသည္။ သို႔ 
ေသာ္ ျပင္ပမွေလ့လာသူမ်ား တက္ေရာက္ 
ခြင့္မျပဳေပ။ တနသၤာရီတိုင္း လွ်ပ္စစ္အေရး 
ေဆာင္းပါးမ်ား အစဥ္တစိုက္ ေရးသားေန 
သည့္ ေဒါက္တာဝင္းထိန္က လွ်ပ္စစ္ကိစၥတြင္ 
ေရရွည္ မည္သည့္လမ္းေၾကာင္းျဖင့္ သြားမည္ 
ဆိုသည္ကို ကိုယ္စားလွယ္မ်ားမွ ေမးျမန္း 
သင့္သည္ဟု ဆိုသည္။

တိုင္းအတြင္း လွ်ပ္စစ္အရင္းျမစ္အေန 
အထားမွာ ေရ အား၊ ဆိုလာ၊ ဂက္စ္၊ ဒီဇယ္ 
စသျဖင့္ မေရမရာျဖစ္ေနၿပီး ေနာက္ဆုံးတြင္ 
ဒီဇယ္သံသရာမွ ထြက္မရျဖစ္ေနသည္ဟု 
ေဒါက္တာဝင္းထိန္က ေထာက္ျပသည္။ 
တနသၤာရီတိုင္းတြင္ လွ်ပ္စစ္ တစ္ယူနစ္ကို 
က်ပ္ ၃၀၀ ဝန္းက်င္မွ က်ပ္ ၇၀၀ ဝန္းက်င္ 
အထိ ေပးေဆာင္ေနရၿပီး ထားဝယ္ခ႐ိုင္ 
သဘာ၀ဓာတ္ေငြ ႔မီးလိုင္းမွာ ထုတ္လုပ္အား 
ထက္ အသုံးျပဳအားမ်ားသျဖင့္ အလွည့္က် 
မီးျဖတ္ေတာက္ေနသည္။

လွ်ပ္စစ္ကိစၥအျပင္ ပညာေရးကိစၥကို 
လည္း ၾကားနာမည္ဟုဆိုသည္။ သို႔ေသာ္ 
ပညာေရးက႑ရွိ မည္သို႔ေသာကိစၥရပ္မ်ား 
ကိုၾကားနာမည္ကို မသိရေပ။
(ကိုးကား-တနသၤာရီဂ်ာနယ္)

ဇြန္ ၈၊ ၂၀၁၇ 

ခ်င္းျပည္နယ္ တြန္းဇံၿမဳိ႕နယ္တြင္ 
လမ္းပန္းဆက္သြယ္ေရး ခက္ခဲသည္ကုိ 
အေၾကာင္းျပဳကာ ဘိန္းစုိက္ဧက ေထာင္ 
ေက်ာ္ရွိေနေၾကာင္း တြန္းဇံၿမဳိ႕နယ္ ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ဦးေထာင္ခိုမန္က 
ေျပာၾကားသည္။ 

အဆုိပါၿမဳိ႕နယ္တြင္ ဘိန္းစုိက္ပ်ဳိးမႈမ်ား 
ရွိေနမႈအေပၚ ဖ်က္ဆီးေပးရန္ ယခုႏွစ္ ေမ 
လ ၁၈ ရက္က က်င္းပေသာ ခ်င္းျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္တြင္ ေဆြးေႏြးခဲ့ရာ အစုိးရဌာန 
ဆုိင္ရာ တာဝန္ရွိသူမ်ားက ႏွစ္စဥ္ဖ်က္ဆီးမႈ
မ်ားျပဳလုပ္ေနသည္ဟု တာဝန္ရွိသူက ေျဖ 
ၾကားခဲ့ေၾကာင္း၊ ယင္းၿမဳိ႕နယ္မွာ လမ္းပန္း 
ဆက္သြယ္ေရးခက္ခဲၿပီး လူသူသြားလာမႈ  
ခက္ခဲသည္ကုိအမွီျပဳကာ ဘိန္းခင္းဖ်က္ဆီး 
သူမ်ား မေရာက္သည့္ေနရာမ်ားတြင္ ဘိန္း 
စိုက္ပ်ဳိးမႈမ်ား ျပဳလုပ္ေနေၾကာင္း ၎ကရွင္း 
ျပသည္။

ခန္႔မွန္းတြက္ခ်က္မႈအရ ႏွစ္စဥ္ ဧက 
ေထာင္ေက်ာ္အထိ စုိက္ပ်ဳိးေနသည္ကုိ သိရွိ 
ရေၾကာင္း၊ တြန္းဇံၿမဳိ႕နယ္တြင္ ဘိန္းစိုက္ပ်ဳိး 
မႈပေပ်ာက္ေရး စီမံခ်က္ေရးဆြဲကာ ျပည္နယ္  
အစုိးရအဖြဲ႕မွလည္းေကာင္း၊ ျပည္ေထာင္စု 
အစုိးရ အဖြဲ႕မွလည္း တုိက္ဖ်က္ေပးရန္လုိ 
အပ္ေနေၾကာင္း ၎ကေျပာၾကားသည္။

“ဆင္းရဲလုိ႔ စုိက္တာမဟုတ္ဘူး၊ ေပါ့ 
ေပါ့ပါးပါးနဲ႔ အသက္ရွင္ေနခ်င္လုိ႔ စုိက္တာ။ 
နဂုိတုန္းက ဘုိးဘြားေတြက ေတာင္ယာခုတ္ 
တယ္၊ ေကာင္းေကာင္း အလုပ္လုပ္ၿပီး 
အသက္ရွင္ၾကတယ္၊ အခုဟာက နည္းနည္း 
လုပ္ၿပီး မ်ားမ်ားရခ်င္ၾကတယ္”ဟု တြန္းဇံ 
ၿမဳိ႕နယ္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ 
ဦးေထာင္ခုိမန္က ေျပာသည္။ 

ခ်င္းျပည္နယ္ေျမာက္ပုိင္း ဖလမ္းခ႐ုိင္၊ 
တြန္းဇံၿမဳိ႕နယ္၊ က်ီခါးၿမဳိ႕နယ္ခြဲတြင္ ၂၀၁၄ 
ခုႏွဏ္က ဘိန္းစုိက္ခင္းဧက ၅၆၆ ဒသမ ၈၁ 
ဧက၊ ၂၀၁၅ ခုႏွစ္ ဒီဇင္ဘာႏွင့္ ဇန္နဝါရီ  
ႏွစ္လတာကာလတြင္ ဘိန္းခင္း ၈၇၆ ဧက 
တုိ႔ကုိ ဖ်က္ဆီးႏုိင္ခဲ့ေၾကာင္း ဖလမ္းခ႐ုိင ္
ရဲတပ္ဖြဲ ႔မွဴး႐ုံးထံမွ သိရသည္။

(ကုိးကား-The Voice Daily) 

တနသၤာရီ လွ်ပ္စစ္ကိစၥ 
လႊတ္ေတာ္တြင္ ၾကားနာမည္

ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ Website ႏွင့္ Facebook Page မ်ား ဖြင့္လွစ္တင္ဆက္ႏိုင္ရန္ 
လိုအပ္ေသာ သင္တန္းမ်ားေပးေနစဥ္။ (ဓာတ္ပံု-Nay P Latt facebook)

တြန္းဇံၿမဳိ႕ရွိ ဘိန္းစုိက္ခင္း 
ေထာင္ေက်ာ္ ဖ်က္ဆီးေပးရန္ 
ခ်င္းလႊတ္ေတာ္ ေဆြးေႏြး

သတင္းဓာတ္ပံုု


